
Bestyrelsesmøde onsdag den 23. oktober kl. 19 i Kulturhuset


Dagsorden

• Dialogmøde med MTU

• Jens Mejlvang og Niels Ole Birk deltog fra MTU


• Tilgængelighed og universelt design 
• Fra DH vil vi gerne slå 6l lyd for anvendelsen og integrering af begrebet Universel Design 

hvor sigtet er at lave løsninger for alle og ikke specielle kompenserende løsninger for 
forskellige handicap. Forudsætningen er her at det indarbejdes som princip i kommunens 
6lgang 6l vedligeholdelse, renovering og nybyggeri. 

• Ørsted 40 km/t. zone. 
• Der blev 6lkendegivet stor forståelse for DH interesse omkring trafikforholdene i Ørsted der 

rummer flere ins6tu6oner for menesker med bevægelseshandicap, der absolut ville 
profitere af en 40 km/t zone som skitseret i anlægsprojekt i MTU-anlægs oversigt. DH 
6lkendegav at de gerne så projektet fremmet. 

• Auning prøveprojekt i centrum - 6lgængeligheds problemer. 
• Der blev 6lkendegivet at der kun var tale om en kortvarig illustra6on af nogen muligheder 

for byrummet og at man naturligvis ved et regulært projekt vil være opmærksom på 
6lgængelighed for alle. 

• Valg af ordstyrer

• JD blev valgt til ordstyrer


• Valg af referent

• JD påtog sig hvervet som referent


• Præsentation af Osteoporoseforeningen ved Alice Brast, ca 5-10 min.


• Orientering fra formanden.

• Medlemmer af bestyrelse

• Det er svært at fastholde bestyrelsesmedlemmer. Vi har mistet medlemmer fra 

Autismeforeningen, Fibromyalgiforeningen og gigtforeningen. Vi har fået DHF med i 
bestyrelsen, hvilket vi er rigtig glade for. Jeg vil prøve at skrive ud til foreningerne med en 
opfordring til at overveje grundigt om de kan finde et medlem, der kunne være interesseret 
i arbejdet i DH.


• Ny DH-hjemmeside

• Vi har mistet en del information med den nye hjemmeside som vi gradvis forsøger at få 

tilbage. Beskeden er at vi skal minimere os ift. det vi har haft tidligere.

• Høringer

• VPU gennemfører fortiden høring af oplæg til nye pårørende råd og beboerråd på 

institutionerne. For de pårørende lægger man op til at det skal være: Et pårørenderåd pr 
område hvilket betyder at der bliver flere institutioner pr råd. I FU har vi den holdning at vi 
gerne vil anbefale et råd pr institution for at bevare fokus på det nære i tæt relation til 
borgerne på institutionerne.


• Handicapdagen 3. december sammen med DH-Syddjurs.

• Handicapdagen vil vi afvikle med et arrangement sammen med DH-Syddjurs. Invitation er 

vedhæftet

• Modtager af Handicapprisen ( HR)


• Nedenstående er tidsplan for uddeling af Handicapprisen indføjet.

• Tidsplan

• 10. oktober 2019 Pressemeddelelse og omtale på kommunens hjemmeside.

•  21. oktober 2019 Annoncering i den lokale presse.

•  11. november 2019 Sidste frist for indstilling af kandidater.

•   20. november 2019

• De indsendte indstillinger behandles på handicaprådets møde. Handicaprådet udvælger to 

kandidater til prisen og indstiller til voksen- og plejeudvalget.




•  3. december 2019 Indstillingerne behandles og prismodtager vælges på voksen- og 
plejeudvalgets møde.


•   4. december 2019

• Der udsendes invitationer til de indstillede, indstillere, voksen- og plejeudvalget, 

handicaprådet, ældrerådet, forvaltningsrepræsentanter og pressen.

•  16. januar 2020 Fælles prisuddeling i opvisningshallen i Grenaa (flyttet til 31. januar 2020 i 
Åstruphallen).


• 17. januar 2020 Offentliggørelse af vinderen af handicapprisen.


• Flexjob ledighed i NDK

• Flexjobledigheden ligger igen omkring 18% hvilket er højt ift den almindelige ledighed i 

samfundet. Man kan håbe at der med regeringsudmelding om mål for 2020 kommer mere 
fokus på det problem.


Ministermål 3 

Flere personer med handicap skal i beskæftigelse.

Lokale mål 2020


• Ledighedsprocenten på ledighedsydelse skal følge landstallet; dog skal den i Norddjurs 
Kommune højst være 17 %.


• 3. kvartal 2018 – 2. kvartal 2019 var ledighedsprocenten i fleksjobordningen på 17,7 % i 
Norddjurs Kommune, mens den på landsplan var 16,7 %.


• 10. Arbejdsmarkedsområdet gennemfører en kampagne i samarbejde med Danske 
Handicaporganisationer for at udbrede kendskabet til jobmuligheder og fremme 
beskæftigelsen blandt personer med handicap.


• 11. Som et resultat af S.E.S. projektet ”Alle unge med i midt” gennemfører 3 unge en 
ungdomsuddannelse, mens 27 påbegynder en ungdomsuddannelse. Målgruppen er unge i 
alderen 16-29 år. De har haft skolevægring, angst og/eller depression. En del er autister.


• Projektet blev påbegyndt 1. april 2019 og afsluttes 31. juli 2021.

• 12. Af de unge, der pr.1.januar2020 er tilmeldt FGU, skal 60%være påbegyndt 

ungdomsuddannelse i 2021. Af de 60 %, der er påbegyndt, skal 80 % have fuldført en 
ungdomsuddannelse i 2026. Målet er sat til 2026, da de unge typisk er 14 måneder i FGU, 
inden de påbegynder en ungdomsuddannelse, som kan vare op til 4,5 år. Det vurderes, at 
20 % af de tilmeldte på FGU pr. 1. januar 2020 går på EGU-linjen, som ikke fører til 
uddannelse, men til job.Forslag fra DH bestyrelse?


• Evt.

• Ingen emner


